

Original:

“Klezmer punk is what I was expecting and it is what this collective delivered. The pace is there, but there is a lighthearted nature to their approach, which keeps it fun and invigorating. So much gypsy punk is based on pace and energy with a certain craziness within. This has much of that, but it is far more relaxed and focused on melody, even with a slower song here and there. So if gypsy punk is something you are only half into, this may be the half you are looking for. And if you like the wilder klezmer bands, then step right up to the Monkeys.”

- *David Hintz, Folkworld Review, September 2017*

D:

„Klezmer-Punk stand auf dem Programm und genau das hat dieses Kollektiv auch geliefert. Das Tempo passt, ebenso wie die besonders fröhliche und unbeschwerte Art mit der sie ihre Musik auf die Bühne bringen – unterhaltsam und erfrischend zugleich. Gypsy-Punk legt meist den Fokus auf Tempo und Energie sowie auf eine gewisse inhärente Verdrehtheit. Das trifft auch hier zu, wobei es ebenso sehr entspannte, auf die Melodie bezogene Passagen gibt, mit einzelnen langsameren Balladen. Wer also ach mehr als bloßem Gypsy-Punk sucht, wird hier eventuell fündig. Und wer auf wilde Klezmer-Formationen steht, ist bei den Monkeys jedenfalls genau richtig.“

- *David Hintz, Folkworld Review, September 2017*